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Protokół Nr  8/2015 

ze wspólnego  posiedzenia wszystkich stałych komisji Rady Gminy Ryjewo   

z  dnia  31 sierpnia  2015 roku  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

 

1. Pan Sławomir Słupczyński       - Wójt Gminy  

2. Pani Dorota Cipkowska           - Zastępca Wójta 

3. Pani Małgorzata Zdunek          - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic             - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                - Kierownik Referatu Organizacyjnego   

 

Posiedzenie poprowadziła Przewodnicząca Komisji ds. budżetu radna Barbara Wolak, która 
powitała zebranych na posiedzeniu oraz przedstawiła tematykę obrad. 

 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Rozpatrzenie wykonania budżetu za I półrocze 2015 r. 

2. Przedstawienie projektu rozbudowy oczyszczalni ścieków.  

3. Rozpatrzenie kwestii dotyczącej mieszkania komunalnego w Watkowicach Małych. 

4. Omówienie projektu współpracy z Kwidzyńskim Parkiem Technologiczno - 

Przemysłowym.  

5. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję.  

6. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 roku. 
 

Przewodnicząca obrad poprosiła o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za I 

półrocze, Wójta Gminy Ryjewo Pana Sławomira Słupczyńskiego.  

 

Pani Małgorzata Zdunek: W  I półroczu 2015 roku  wykonanie budżetu przebiegało                

w następujący sposób: Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie   19.231.785,00 zł wykonano 

w wysokości   10.816.979,49 zł,  co stanowi 56,2 %.  Dochody uzyskano z tytułu: 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)    2.286.758,47zł 

 Udziałów w podatkach stan. dochody Budżetu Państwa     923.945,65zł 

 Dotacji celowych   2.258.318,00zł 

 Subwencji ogólnych   5.008.630,00zł 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy   339.327,37zł   

 

Głównym źródłem dochodów gminy w I półroczu 2015 roku były subwencje ogólne 

stanowiące 46,3% udziału w uzyskanych dochodach gminy, kolejnym dochody własne gminy 

21,1 % oraz dotacje celowe, których udział w dochodach gminy wynosił 20,9 %. Plan 

dochodów własnych  wykonano w wysokości 51,2 %, uzyskując środki na kwotę 2.286.758,47 

zł, stanowiące 21,1% udziału w dochodach gminy. Najwyższe dochody w ramach dochodów 

własnych uzyskano z następujących źródeł: 

 z  podatku od nieruchomości na kwotę 710.708,54 zł, co stanowi 6,6% udziału w dochodach 

gminy,  

 z podatku rolnego na kwotę 396.821,52zł, stanowiącą 3,7% udziału w dochodach gminy, 
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 z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 296.142,92 zł, 

 stanowiących 2,7 % udziału w dochodach gminy, 

 z dochodów z tytułu dostarczania wody w wysokości 253.253,39 zł, co stanowi 2,3% 

udziału w dochodach gminy, 

 z dochodów z tytułu usług kanalizacyjnych w wysokości 237.810,12 zł, co stanowi  2,2% 

udziału w dochodach gminy.   

Najniższe wykonanie planu tj. poniżej 40%  uzyskano z karty podatkowej i podatku od 

spadków i darowizn. Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 30.06.2015 roku  przedstawia 

się następująco: 

 w podatku od nieruchomości  245.957,26zł , 

 w podatku  rolnym  53.847,39zł ,  

 w podatku leśnym        137,50zł , 

 w podatku od środków transportowych  4.705,05zł. 

Wydatki Gmin zaplanowane w kwocie 20.113.211,00 zł wykonano w wysokości   

10.563.658,19 zł,  tj. w  52,5%.  Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę  9.507.006,59 zł  tj. 

53,0 %  planu, a na wydatki majątkowe 1.056.651,60 zł tj. 48,5% planu. W ramach wydatków 

bieżących środki przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy 

w tym:                                                                      

 Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę 1.887.765,04 zł, 

 Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  586.586,23 zł, 

 Gimnazjum w Ryjewie na kwotę   739.474,01 zł, 

 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  2.321.932,84 zł. 

 Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  1.131.916,65 zł. 

Przekazano dotacje: 

 celowe dla jednostek samorządu terytorialnego w wysokości 30.202,77 zł,  

 celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  113.856,86 zł, 

 podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  295.494,00 zł,  

 podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  318.047,18 

zł. 

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 757.600,81 zł,  co stanowi 8 % wydatków 

bieżących gminy. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  określone w ustawie                           

o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. Przychody Gminy zaplanowano                            

w wysokości 1.840.618,00zł, wykonano w wysokości 1.712.164,32 zł. w tym z tytułu: 

 pożyczki na wyprzedzające finansowanie projektów realizowanych z udziałem środków 

Unijnych 433.625,00 

 wolnych środków powstałych na koniec 2014 roku 1.278.539,32  

 

Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  959.192,00 zł, wykonano w  64,2 % tj. w kwocie 

615.566,60 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie                         

z umowami zawartymi z bankami w tym: z tytułu pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

projektów realizowanych z udziałem środków Unijnych  274.880,60.  Wynik Finansowy 

Gminy  na 30.06.2015 roku występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w wysokości  

253.321,30zł. Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi  

6.513.053,00zł. w tym pożyczka na wyprzedzające finansowanie projektów realizowanych                 

z udziałem środków Unijnych w wysokości 433.625,00zł. Wszystkie zobowiązania gminy 

dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane są zgodnie z zawartymi umowami. Gmina posiada 

należności wymagalne na kwotę  1.642.648,16 zł.  Należności te powstały z  tytułu: 

 dostarczania wody i odprowadzania ścieków w wysokości  98.907,62 zł , 
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 wypłaty  zaliczek alimentacyjnych   235.274,26 zł  

 wypłat z funduszu alimentacyjnego  791.418,34 

 zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę 517.047,94. 

 

Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 30.06.2015r 

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2015 roku.  

 

Ad.2. Przedstawienie projektu rozbudowy oczyszczalni ścieków.  
 

Pan Sławomir Słupczyński:  Jak Państwo wiecie naszą największą i najbardziej kosztowną 

inwestycją jaką chcemy wykonać w tej kadencji jest modernizacja i rozbudowa oczyszczalni 

ścieków. Mamy już przygotowaną koncepcję, którą przygotowaliśmy jeszcze w poprzedniej 

kadencji. W tej chwili projektanci na jej podstawie przygotowują projekt wraz z kosztorysem, 

który wynosi ok. 5,5 mln złotych. Musimy te dokumenty przygotować po to, by móc 

skorzystać ze środków  unijnych. Chciałbym, aby Państwo zdali sobie sprawę z tego, o jakich 

pieniądzach rozmawiamy. Będzie to bardzo mało widoczna inwestycja, ale niestety z uwagi na 

stan naszej oczyszczalni, koniecznej do wykonania.  

 

Pani Dorota Cipkowska: Mamy dwie możliwości pozyskania środków zewnętrznych. 

Pozwala nam  na to Regionalny Program Operacyjny, z którego możemy uzyskać 

dofinansowanie  w wysokości  85%. Ze wstępnych informacji wiemy, że nabór może zostać 

ogłoszony jeszcze w IV kwartale tego roku.  Jest również druga możliwość pozyskania 

dofinansowania z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. Wysokość 

dofinansowania może wynieść  również  85% , natomiast mamy  trochę większe szanse w tym 

programie, gdyż nasze zadanie zostało ujęte w planie, który wskazuje preferowane inwestycje 

do dofinansowania. Jest niestety pewien minus tego programu. W sytuacji, gdy będziemy  

modernizowali oczyszczalnie a nie budowali jej od nowa, to otrzymamy dofinansowanie tylko, 

na te rzeczy, które będą nowe. W związku z tym  musimy się bardzo mocno zastanowić, który 

program będzie dla nas korzystniejszy W naszej koncepcji mamy wskazane jaki obiekt ma 

zostać, a jaki  zostanie  ewentualnie wyburzony i wybudowany na nowo. Jeżeli chodzi                       

o generalną technologię naszej oczyszczalni, to nowością będzie prasa, dzięki której osad nie 

będzie już w postaci płynnej, jak to jest do tej pory, a zostanie przerobiony na torf 

wykorzystywany bardzo chętnie przez rolników jako nawóz. Również wszystkie komory                   

w tym projekcie są zamknięte. Dodam również, że przewidujemy modernizację wszystkich 

przepompowni ścieków. 

 

Przewodnicząca obrad: A czy w ramach dofinansowania będzie możliwość podłączenia tych 

osób, które nie mają jeszcze kanalizacji? 

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Niestety nie. Nie jest to możliwe z tego względu, że te wszystkie 

programy są przeznaczone do takich miejscowości i miejsc, gdzie ilość  odprowadzonych 

ścieków spełnia kryteriów ilości RLM. Inne miejscowości są zbyt daleko położone i jest ich 

zbyt mało. Jeżeli będziemy chcieli kiedykolwiek podłączyć jakieś miejscowości do 

oczyszczalni, będziemy musieli to zrobić w ramach własnych środków.   

 

Przewodniczący Rady: Jesteśmy  świadomi tego, że prace nad modernizacją oczyszczalni są 

na takim etapie, że przy głosowaniu nad budżetem nie będziemy mogli się od tego odwrócić, 

bo zdajemy sobie sprawę z tego jak ta modernizacja jest potrzebna.   
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Pan Sławomir Słupczyński:  Korzystając z okazji chciałbym nadmienić, że oprócz 

oczyszczalni chciałbym również w tej kadencji  zmodernizować drogi gminne, na które można 

pozyskać środki w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, jak również wykonać 

termomodernizację budynku urzędu, GOK-u, część szkoły w Ryjewie oraz szkołę                        

w Straszewie. Chcieliśmy włączyć w to nasz budynek, w którym mieści się ośrodek zdrowia                      

w Ryjewie, ale niestety z uwagi na fakt,  iż jest prowadzona tam działalność gospodarcza nie 

możemy wnioskować o dofinansowanie.  

 

Ad.3. Rozpatrzenie kwestii dotyczącej mieszkania komunalnego w Watkowicach Małych. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jak zapewne Państwo wiecie, w Watkowicach nasz najemca 

zrzekł się lokalu komunalnego. Otrzymaliśmy wyrok Sądu nakazujący przyznanie mieszkania 

socjalnego jednej z rodzin, która została eksmitowana. Rodzina ta z uwagi na zbyt mały metraż 

odmówiła przyjęcia tego lokalu. Dlatego teraz musimy podjąć decyzję, co chcemy z tym 

lokalem zrobić, czy chcemy sprzedać, bo chętnych na jego kupno jest wielu, czy też, z uwagi  

również na bardzo dużą listę osób potrzebujących, przydzielić je jednej z rodzin.  Lista podań 

zawiera 21 nazwisk. Stan tego mieszkania jest bardzo zły, wymaga on dużego remontu, więc 

jeżeli zdecydujemy się to mieszkanie pozostawić, to będziemy w pierwszej kolejności musieli 

wyremontować ten lokal, a następnie powołać komisję, która rozpatrzy komu te mieszkania 

przyznać. 

 

Radny Bogdan Barcik: Brak jest mieszkań komunalnych w naszej gminie a potrzeby jak 

widać są duże. W Watkowicach w jednym z  mieszkań przebywają praktycznie aż trzy rodziny, 

którym takie mieszkanie bardzo by pomogło. 

 

Przewodnicząca obrad: A co z pomieszczeniem po bibliotece, które chcieliśmy zaadoptować 

na mieszkania socjalne? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Mieszkańcy Wspólnoty mieszkaniowej tego budynku w 57% 

wyrazili zgodę na wyodrębnienie tych pomieszczeń. Mamy przygotowany wstępny projekt 

adaptacji zgodnie z ustawą o lokalach socjalnych. Niestety, nie jest tak jak sobie myśleliśmy, 

że podzielimy ten lokal na cztery mieszkania. Są wymogi ustawowe, które my musimy 

spełniać. Z koncepcji wynika, że możemy przygotować jedynie dwa lokale, w tym jeden 

przystosowany do osób niepełnosprawnych po ok. 58 m
2 

każde. W tym tygodniu mamy 

zaplanowane kolejne spotkanie z projektantem, na którym chcemy przedstawić nasze uwagi 

dotyczące projektu.  

 

Radni zdecydowali pozostawić mieszkanie w Watkowicach Małych do celów komunalnych.  

 

Ad.4. Omówienie projektu współpracy z Kwidzyńskim Parkiem Technologiczno - 

Przemysłowym.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zwrócił się do nas Prezes Kwidzyńskiego Parku Technologiczno 

–  Przemysłowego z wnioskiem o współpracę przy projekcie dotyczącym szkolenia osób 

bezrobotnych z terenu naszej gminy. W związku z możliwością pozyskania na ten cel środków 

Park chciałby wraz z naszym samorządem przystąpić do tego projektu. Park zająłby się 

realizacją, a naszą rolą byłoby zatrudnienie kierownika projektu, który opłacony będzie                   

z dofinansowania. Niestety, musielibyśmy ponieść koszt wkładu własnego. Byłoby to  50-60 

tyś. zł w roku 2017. Park chciałby spotkać się z naszymi pracodawcami i rozpoznać                      

z rynkiem, by ewentualnie w tym kierunku prowadzić szkolenia. Jedną z przeszkód może być 

to, że my jako gmina nie mamy w zakresie realizacji zadań dotyczących przeciwdziałaniu 
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bezrobociu. Jest to zadane własne powiatu. Czekamy obecnie na opinię Radcy Prawnego w tej 

kwestii.  Ja obawiam się również tego, czy my znajdziemy na terenie naszej gminy 33 

chętnych do tego, by te szkolenia i staże odbyć, bo pamiętamy jak to było przy poprzedniej 

edycji projektu realizowanego przez Park.   

 

Radny Kazimierz Zima: Największym problemem jest w tym momencie pytanie czy 

faktycznie rekrutacja przyniesie jakiś sukces, bo jeżeli wyrazimy zgodę na udział w projekcie, 

to  musimy liczyć się z koniecznością poniesienia kosztów.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Nie będziemy ponosić kosztów jeżeli okaże się, że w trakcie 

rekrutacji nie będzie odpowiedniej liczby osób.  

 

Radny Kazimierz Zima: Przyznam, że przy pierwszym projekcie byłem bardzo mocno 

przekonany, że warto się tym zająć. W trakcie realizacji już mój entuzjazm był zdecydowanie 

mniejszy, bo widzieliśmy ile było z tym projektem problemów. 

 

Przewodnicząca obrad: Czy po pierwszej edycji tego projektu, osoby przeszkolone zdobyły 

zatrudnienie, bo to powinno być odniesieniem do tego czy warto to zrobić? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zdecydowana większość z tych osób tak.  

 

Radni wyrazili zgodę na udział w projekcie w przypadku otrzymania pozytywnej opinii od 

Radcy Prawnego i pomyślnej rekrutacji osób do projektu.   

 

Ad.5. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

 

 - Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego obwodu 

głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 

Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 25 października 2015 r. przedstawił Pan 

Sławomir Słupczyński. 

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

-  Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu mającego przedstawić Radzie opinię                    

o zgłoszonych kandydatach na ławnika do Sądu Rejonowego w Kwidzynie przedstawił Pan 

Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż w związku z końcem w tym roku  kadencji 

działalności ławników działających przy sądach powszechnych Rada Gminy zobowiązania jest 

przeprowadzić wybory ławników na nową kadencje na lata 2016-2019. Zgonie z ustawą Prawo 

o ustroju sądów powszechnych wybory ławników leżą w kompetencji Rady Gminy.                         

W związku z tym faktem Rada zobowiązana jest powołać zespół, który zweryfikuje                  

i przedstawi  Radzie opinię o zgłoszonych kandydatach.  Na ławnika do Sądu Rejonowego                   

w Kwidzynie zgłoszona została jedna kandydatura Pani Małgorzaty Sobczyńskiej.  

 

Zgłoszono do prac w Komisji radną Bernadetę Łukaszewską, radnego Piotra Kuracha oraz 

radnego Stanisława Wojtaś. Wszyscy zgłoszeni radni wyrazili zgodę na prace w zespole.   

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

  - Projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany treści załącznika do Uchwały                          

Nr XXXVI/250/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 października 2009 r. w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
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dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość                      

i warunki wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż Związek 

Nauczycielska Polskiego złożył wniosek w sprawie zwiększenia dodatku za prowadzenie 

wychowawstwa klasy  z 70 zł na 90 zł, z uwagi na fakt, iż w naszej gminie ten dodatek jest na 

bardzo niskim poziomie.   

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 

grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015 przedstawiła Pani 

Małgorzata Zdunek, która poinformowała, że zmiany w dochodach i wydatkach związane są ze 

zwiększeniem budżetu o kwotę 68.870,00 zł. Zmiany związane są ze: 

 zwiększenia dochodów tytułem odsetek od opłat wodno -kanalizacyjnych; 

 otrzymania dotacji  na folder promocyjny, który w zeszłym roku wydaliśmy; 

 otrzymania subwencji oświatowej na doposażenie stołówek; 

 otrzymaniem zwrotu wydatków funduszu sołeckiego za rok 2014; 

Dochody te rozdysponowano na następujące wydatki: 

 remont mostku w Rudnikach; 

 pomoc finansową dla miasta Kwidzyn; 

 przekazanie zwiększenia dotacji na  stołówki; 

 zwiększenie dotacji dla GOK-ów na remonty dwóch kominów.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

Ad.6.  Sprawy bieżące. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: W ostatnim czasie na jednym z portali społecznościowych 

mieszkanki naszej gminy znalazł się wpis dotyczący tego, że granulat wysypany na boisku 

przy GOK jest szkodliwy. Chciałbym stanowczo zdementować te plotki i zapewnić Państwa, 

że jest to przebadany i dopuszczony do użytku granulat. Nie jest to żadne tworzywo 

pochodzenia chińskiego.  

 

Pani Dorota Cipkowska: Posiadamy wszelkie atesty i badania świadczące o tym, że 

tworzywo to nie jest szkodliwe.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Do Urzędu wpłynął wniosek Pana Piotra Maliszewskiego                     

o wykup działki nr 315 w Ryjewie.  Działka ta do niczego nam się nie przyda więc ja nie widzę 

przeciwwskazań do jej sprzedaży.  

 

- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż tej działki.  

 

 Pan Sławomir Słupczyński: Wiedzą Państwo, że na górnym terenie naszej gminy, na działce 

prywatnej, planowane jest wybudowanie farmy wiatrowej.  W związku z powyższym do  

tutejszego Urzędu w miesiącu czerwcu wpłynął wniosek o wydanie decyzji o oddziaływaniu 

inwestycji na środowisko. Z uwagi na braki formalne wezwano Przedsiębiorcę do uzupełnień. 

Z uwagi na fakt, iż stron postępowania jest więcej niż 20, mogliśmy wystosować jedynie 

obwieszczenie z informacją o wszczęciu postępowania administracyjnego. Zdecydowaliśmy 

wystosować informację do wszystkich właścicieli działek, na których potencjalnie będzie 

oddziaływać inwestycja. Podaliśmy również informację o inwestycji do publicznej wiadomości 



Strona 7 z 8 

 

na stronie biuletynu informacji publicznej oraz na tablicach ogłoszeń w Urzędzie oraz                        

w sołectwie.  Kolejnym krokiem było wystosowanie pisma do Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska i do Sanepidu, z prośbą o wyrażenie opinii czy przedsięwzięcie będzie 

oddziaływać na środowisko i jeżeli tak, to w jakim stopniu. Sanepid zażądał dodatkowych 

informacji i wyjaśnień dotyczących karty informacji przedsięwzięcia. Wezwaliśmy firmę do 

przygotowania uzupełnień dla Sanepidu.   RDOŚ oczekuje wskazania przebiegu trasy kabla 

średniego napięcia i miejsca podłączenia. Sanepid w dniu dzisiejszym zajął stanowisko,                     

w którym oczekuje wykonania raportu oddziaływania na środowisko. 10 września 

organizujemy zebranie wiejskie sołectwa Pułkowice, bo tego sołectwa dotyczy ta inwestycja. 

Zaprosiliśmy na to spotkanie przedstawicieli firmy, którzy przedstawią mieszkańcom 

informacje o planowanej inwestycji.  

 

Przewodnicząca obrad: Co z odwodnieniem ul. Grunwaldzkiej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zapewniono mnie, że po urlopie Pana Leszka Tyndy prace te 

zostaną dokończone.  

 

Radny Marek Górecki: Czy w ramach środków jakie chcemy pozyskać na modernizację dróg 

jest szansa na remont jeszcze w tym roku ul. Przejazdowej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: W tym roku nie ma szans na wykonanie jakiegokolwiek remontu 

z uwagi na to, że mamy w budżecie 180 tyś. zł i musimy zrobi remont zarwanego mostku                     

w Rudnikach co wyniesie ok. 60 tyś. zł.  

 

Radna Bernadeta Łukaszewska: Chciałam zgłosić problem z osobami spożywającymi 

alkohol przy sklepach. Niestety osoby te wchodzą na prywatne posesje i załatwiają tam swoje 

potrzeby fizjologiczne a przy okazji niszczą krzewy ogrodowe.  Taka sytuacja jest praktycznie 

w każdym końcu Ryjewa. 

 

Radna Emilia Ostrowska – Cendorwska: Taka sytuacja jest również przy sklepie przy 

skrzyżowaniu ul. Grunwaldzkiej z ul. Kopernika. Towarzystwo, które do tej pory 

przesiadywało pod GOK-iem, teraz z uwagi na zamontowane kamery przeniosło się na schody 

jak się  wchodzi z ul. Donimirskich na plac zabaw.  Również przy Creo takie osoby stoją                    

i próbują zabierać dzieciom pieniądze, bo sama byłam świadkiem takiej sytuacji, ale jak ta 

osoba mnie zobaczyła, to zrezygnowała. Najczęściej w takich chwilach Policji nie ma na 

miejscu  i człowiek nie wie co ma zrobić.  

 

Przewodnicząca obrad: I tu jest pytanie, gdzie jest nasza Policja? Nikt nie reaguje na takie 

sytuacje, nie wspominając już o szybkiej jeździe samochodami po ulicach Ryjewa. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Niestety, do tej pory na naszym posterunku było tylko dwóch 

policjantów. W okresie letnim doszedł trzeci, w najbliższym czasie wróci Pani z urlopu 

macierzyńskiego. W przyszłym miesiącu w planie komisji mamy temat dotyczący 

bezpieczeństwa wiec, może dobrym pomysłem byłoby zaproszenia oprócz Kierownika naszego 

posterunku również Komendanta Powiatowego. Jedynym wyjściem jest chyba, aby Policja 

zaczęła stanowczo karać właścicieli sklepów za to, że pozwalają na takie sytuacje. Jeżeli 

chodzi o skrzyżowanie przy ul. Kopernika, postanowiliśmy, po ostatnich aktach wandalizmu, 

zamontować na tym skrzyżowaniu wysokiej jakości kamerę panoramiczną. 

 

Przewodniczący Rady: W ostatnim czasie, z uwagi na różne sytuacje niebezpieczne, które 

miały miejsce na terenie Ryjewa, mieszkańcy zadają mi pytanie co my jako Urząd i Rada 
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możemy zrobić w kwestii poprawy bezpieczeństwa. Wydaje mi się, że  jedynym  sensownym 

rozwiązaniem jest, niezamontowanie jednej kamery, bo ona nam dużo nie pomoże, tylko 

zrobić miejscowość monitorowaną. Nie możemy wszystkiego zganiać na Policje, bo my 

również możemy coś zrobić, dlatego apeluję, żeby w przyszłym roku podjąć działania w celu 

zrobienia z Ryjewa miejscowości monitorowanej.   

 

Radny Roman Szaflik: Jak wygląda sprawa z suszą na terenie naszej gminy? Czy coś w tej 

sprawie się dzieje?  

 

Pani Dorota Cipkowska: W obecnej chwili przyjmujemy wnioski i następnie wystąpimy do 

Wojewody o powołanie komisji.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Chciałbym poinformować Państwa o tym, że zastanawiamy się, 

aby po wykonaniu modernizacji oczyszczalni ścieków przekazać zadania wodno – 

kanalizacyjne do obsługi firmie zewnętrznej na zasadzie koncesji. Umowa polegałaby na 10 

letnim przekazaniu  sieci, którą ten przedsiębiorca by zarządzał. Wszelkie wpłaty wynikające z 

dostawy wody byłyby dochodem tej firmy, która jest również zobowiązana do usuwania awarii 

i wykonywania prac remontowych. Duże remonty modernizacyjne, z uwagi na fakt, iż jest to 

nasze mienie nadal będzie leżało po naszej stronie. Przedsiębiorca będzie zobowiązany do 

utworzenia punktu obsługi ludności, gdzie będzie można płacić za rachunki. Również 

pracownicy, którzy są zatrudnieni w tej chwili, będą zatrudnieni w firmie, która będzie tą 

koncesję posiadała.  Znamy przykłady z innych gmin, gdzie bardzo dobrze takie rozwiązanie 

się sprawdziło. Mieszkańcy nie będą ponosić z tego tytułu większych opłat za wodę, więc o to 

nie musimy się martwić. A wydaje mi się że takie rozwiązanie dla naszej gminy byłoby bardzo 

korzystne chociażby z uwagi na zmniejszenie zadłużenia mieszkańców za wodę, które jest 

bardzo duże, a takie przedsiębiorstwo względem ściągalności długu ma znacznie większe 

możliwości niż samorząd. Postaram się w przyszłości zaprosić Panią Wójt Suchego Dębu, bo 

m.in. w tej gminie w ten sposób funkcjonuje gospodarka wodno - kanalizacyjna oraz eksperta 

od takiej procedury, by  rozwiali wszelkie nurtujące nas pytania  związane z tą sprawą. 

 

Radna Emilia Ostrowska Cendrowska: Chciałabym zwrócić uwagę na schody prowadzące 

na plac zabaw w Ryjewie. Są one w bardzo złym stanie. Osoba dorosła ma problem                         

z korzystania z nich, a co dopiero powiedzieć o dzieciach.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Faktycznie, schody te są w fatalnym stanie i zostaną 

wyremontowane.  

 

Radny Ryszard Patzwald: Mieszkańcy  skarżą się, że nie mają dojazdu do pracy. Czy jest 

możliwość żeby autobus, który kursuje w stronę Szałwinka dojeżdżał chociażby  do Jarzębiny. 

Jest pięciu mieszkańców, którzy chętnie dojeżdżaliby tym autobusem. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Wystosujemy pismo do przewoźnika.  

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca obrad podziękowała wszystkim za 

udział w spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono.  

                                                                                                    Przewodniczący Komisji 

Barbara Wolak 

Bernadeta Łukaszewska 

Roman Szaflik 


